

# ကြိုတင် မဲ ဘယ်လို ပေးကြမလဲ

တက္ကသိုလ်ဆရာတစ်ဦး

ယခုအခါ နိုဝင်ဘာလ (၈)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးသည် တစ်ရက်ထက် တစ်ရက် နီးကပ်လာသည်နှင့်အမျှ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူအများက မိမိတို့၏အသဲကြားမှ မဲတစ်ပြားကို တန်ဖိုးရှိစွာ အသုံးပြု နိုင်ရန် စိတ်ဝင်စားလာကြပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မဲရုံသို့လာရောက်၍ မဲမပေးနိုင်သူများအတွက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် (ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်)က ကြိုတင်မဲပေးနိုင်ရန် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိပါသည်။

## ကြိုတင်မဲဆိုတာ ဘာလဲ

ကြိုတင်မဲ ဆိုသည်မှာ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့မတိုင်မီ ပေးသောမဲ ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် မဲရုံတွင်မပေးသော မဲ ဖြစ်သည်။

ကြိုတင်မဲကို အဓိကအားဖြင့် နှစ်မျိုး ခွဲခြားထားသည်။ မဲဆန္ဒနယ်၏ ပြင်ပတွင် ရောက်ရှိနေသော မဲဆန္ဒရှင်များ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော ကြိုတင်မဲနှင့် မဲဆန္ဒနယ်အတွင်း၌ရှိသော မဲဆန္ဒရှင်များ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော ကြိုတင်မဲ ဖြစ်သည်။

## မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် ကြိုတင်မဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ

မဲဆန္ဒရှင်တစ်ဦးသည် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မိမိမဲဆန္ဒနယ်၏ ပြင်ပတွင် ရောက်ရှိနေပါက ပုံစံ(၁၅) ဖြင့် လျှောက်ထားပြီး ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးနိုင်သည်။ ဤသို့ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခွင့်ရှိသူများမှာ -

- (၁) အစိုးရ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိနေသူများ
  - (၂) တပ်မတော်သားများ၊ ရဲများနှင့် ၎င်းတို့၏ အတူနေအိမ်ထောင်စုဝင်များ
  - (၃) တက္ကသိုလ်ကောလိပ်များမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ
  - (၄) သင်တန်းကျောင်းများမှ သင်တန်းသားများ
  - (၅) ဆေးရုံတွင် တက်ရောက်နေသော အတွင်းလူနာများ
  - (၆) ရဲအချုပ်စခန်း သို့မဟုတ် အကျဉ်းစခန်းတွင် အချုပ်ခံနေရသူများ
- ဖြစ်ကြသည်။

အထက်တွင် ဖော်ပြထားသော မဲဆန္ဒရှင်များသည် ၎င်းတို့ရောက်ရှိနေသည့် နေရာဌာန၌ပင် ဆန္ဒမဲ ပေးလိုပါက မိမိတို့နှင့်သက်ဆိုင်သည့် သံရုံး၊ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံးနှင့် ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများ၏ အကြီးအမှူးထံမှ လည်းကောင်း၊ တပ်မှူးနှင့် ရဲမှူးထံမှလည်းကောင်း၊ ပါမောက္ခချုပ်/ကျောင်းအုပ်ကြီးထံမှလည်းကောင်း၊ ဆေးရုံအုပ်ထံမှ လည်းကောင်း၊ အချုပ်စခန်း သို့မဟုတ် အကျဉ်းစခန်း ကြီးကြပ်သူထံမှ လည်းကောင်း ပုံစံ(၁၅)ကို တောင်းယူနိုင်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် website ([www.uecmyanmar.org](http://www.uecmyanmar.org)) မှလည်း ရယူနိုင်သည်။ ပုံစံ(၁၅)ကို ပြည့်စုံစွာ ဖြည့်စွက်ပြီး သတ်မှတ်ပေးသည့် နောက်ဆုံးနေ့ရက်အတွင်း မိမိ၏အကြီးအမှူးများထံ ပြန်လည်ပေးအပ်ရမည်။ ထို့နောက် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးရန် သတ်မှတ်ပေးသည့်နေ့တွင် သတ်မှတ်ပေးသောနေရာသို့ သွားရောက်၍ လွှတ်တော် အသီးသီး၏ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များတွင် ဆန္ဒပြုကြရမည် ဖြစ်သည်။ ဆန္ဒပြုရာ၌ မဲရုံများတွင် အသုံးပြုသော အမှန်ခြစ် တံဆိပ်တုံးဖြင့် ဆန္ဒပြုသည့် နည်းအစား ဘောပင်ဖြင့် အမှန်ခြစ် - ခြစ်၍ ဆန္ဒပြုရမည် ဖြစ်သည်။ (တံဆိပ်တုံးများကို ကြိုတင်မဲပေးမည့် မဲဆန္ဒရှင်များရှိရာ နေရာ၊ ဌာန အသီးသီးသို့ အများ အပြား ပေးပို့ရန် အခက်အခဲရှိခြင်းကြောင့် ဘောပင်ဖြင့် ဆန္ဒပြုရန် စီစဉ်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။) ထို့နောက်ဆန္ဒပြုပြီးသော ကြိုတင်မဲလက်မှတ်အသီးသီးကို သက်ဆိုင်ရာ စာအိတ်များအတွင်း ထည့်သွင်း၍ လုံခြုံစွာပိတ်ပြီး တာဝန်ရှိသူထံ ချက်ချင်း ပြန်လည် ပေးအပ်ရမည်။

ဖော်ပြပါ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် မဲဆန္ဒရှင်များ ကြိုတင်မဲပေးမည့် လုပ်ငန်းစဉ်အားလုံးကို မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ (မြို့နယ်ကော်ခွဲ)များနှင့် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ (ရပ်ကျေးကော်ခွဲ) များက ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆောင်ရွက်ကြမည် ဖြစ်ပါသည်။ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုတင်မဲလက်မှတ် ထည့်ထားသော စာအိတ်များကို သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများသို့ စာတိုက်မှပေးပို့မည် ဖြစ်သည်။ သံရုံးများမှ ပေးပို့သော ကြိုတင်မဲလက်မှတ်စာအိတ်များသည် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ ရောက်ရှိလာမည် ဖြစ်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ (တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ကော်ခွဲ)များသို့ ယင်းစာအိတ်များကို အလျင်အမြန် ဆက်လက်ပေးပို့မည် ဖြစ်သည်။ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ကော်ခွဲအသီးသီးက ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်ကော်ခွဲများသို့ ဆက်လက်ပေးပို့ပြီး မြို့နယ်ကော်ခွဲသည် ရောက်ရှိလာသော ကြိုတင်မဲလက်မှတ် စာအိတ်များကို လုံခြုံရေးကြိုးဖြင့် သေချာစွာ ပိတ်ထားသည့် မဲပုံးတွင် ထည့်၍ သိမ်းဆည်းထားမည် ဖြစ်သည်။

ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးရန် ပုံစံ(၁၅)ဖြင့် တောင်းခံထားသူများ၏ အမည်များ ရေးမှတ်ထားသည့် ပုံစံ(၁-၁)၊ ပုံစံ(၁-၂)နှင့် ပုံစံ(၁-၃) တစ်စောင်စီကို မြို့နယ်ကော်ခွဲနှင့် ရပ်ကျေးကော်ခွဲတွင် ကပ်ထားကြေညာပေးမည်ဖြစ်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့ ညနေ(၄)နာရီထိုးပြီးသည်နှင့် တစ်ပြိုင်တည်း မြို့နယ်ကော်ခွဲအဖွဲ့ဝင်များက လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ၊ အသိသက်သေများ၊ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့် လေ့လာသူများနှင့် မီဒီယာများ ရှေ့မှောက်၌ မဲပုံးကိုဖွင့်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ညနေ(၄)နာရီ နောက်ပိုင်းတွင် ရောက်ရှိလာသော ကြိုတင်မဲ လက်မှတ်များကို ထည့်သွင်းရေတွက်မည် မဟုတ်ပါ။ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ထည့်ထားသော စာအိတ်များကိုဖွင့်ဖောက်၍ လွှတ်တော်အသီးသီးအလိုက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်း ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲများကို ရေတွက်မည် ဖြစ်သည်။ ထို့နောက်ရလဒ်များကို ပုံစံ(၁၈)တွင် ဖြည့်သွင်းမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းပုံစံ(၁၈) များကို အများပြည်သူများ ကြည့်ရှုနိုင်ရန် မြို့နယ်ကော်ခွဲရုံးရှေ့တွင် ကပ်ထားပေးမည် ဖြစ်သည်။

အထက်ဖော်ပြပါမဲဆန္ဒရှင်များ အထူးသတိထားရမည့် အချက်မှာ မိမိတို့၏ အမည်များသည် မိမိတို့ဒေသမှ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများတွင်ပါဝင်မှသာ ကြိုတင်မဲပေးရန် ပုံစံ(၁၅)ဖြင့် တောင်းဆိုသည့်အခါ မိမိ၏ မြို့နယ်ကော်ခွဲက မဲလက်မှတ်များကို ပြန်လည်ပို့ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် ပုံစံ(၁၅)တွင် မိမိတို့၏ လိပ်စာကို ဖော်ပြရာ၌ အိမ်အမှတ်၊ လမ်းအမည်၊ ရပ်ကွက်အမည်/ကျေးရွာအမည်၊ မြို့နယ်အမည်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အမည်တို့ကို ပြည့်စုံစွာ ဖော်ပြရန် အရေးကြီးပါသည်။ သို့မှသာ ပုံစံ(၁၅)ကို မြို့နယ်ကော်ခွဲက သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကျေးကော်ခွဲသို့ ရောက်ရှိအောင်ပေးပို့နိုင်မည် ဖြစ်ပြီး ရပ်ကျေးကော်ခွဲကလည်း မိမိ၏အမည် မဲစာရင်းတွင် ပါ/မပါ စစ်ဆေးနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

**မဲဆန္ဒနယ်အတွင်းမှ ကြိုတင်မဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ**

ဤမဲဆန္ဒရှင်များသည် မိမိ၏ မဲဆန္ဒနယ်အတွင်း၌ ရှိနေသော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မဲရုံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်သောသူများ ဖြစ်ကြသည်။ ၎င်းတို့မှာ -

- (၁) အနာကြီးရောဂါ စွဲကပ်နေသူများ
- (၂) ရောဂါဝေဒနာ ပြင်းထန်စွာ ခံစားနေရသူများ
- (၃) နေအိမ်တွင် မီးဖွားနေသူများ
- (၄) အသက်အရွယ် ကြီးရင့်သူများ
- (၅) မသန်စွမ်းသူများ
- (၆) ဆေးရုံ၌ အတွင်းလူနာအဖြစ် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေရသူများ  
(မဲဆန္ဒနယ်အတွင်း၌ရှိသော ဆေးရုံ)
- (၇) ရဲအချုပ်စခန်း သို့မဟုတ် အကျဉ်းစခန်းတွင် အချုပ်ခံနေရသူများ  
(မဲဆန္ဒနယ်အတွင်း၌ရှိသော အချုပ်စခန်း/အကျဉ်းစခန်း)
- (၈) ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသောနေ့တွင် မိမိ၏ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာမှ ခရီးဝေးသည့်ဒေသသို့ ရွေးကောက်ပွဲတာဝန်ဖြင့်

သွားရောက်ရန်ရှိသော ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မဲရုံများ၊ ဒု-မဲရုံများနှင့် မဲရုံဝန်ထမ်းများ၊ တပ်မတော် သားများ၊ ရဲများနှင့် အစိုးရဝန်ထမ်းများ (၉) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများနှင့် ၎င်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ ဖြစ်ကြသည်။

မိမိတို့၏အိမ်၌ပင် နေထိုင်လျက်ရှိသော အနာကြီးရောဂါ စွဲကပ်ခံနေရသူများ၊ ဝေဒနာပြင်းထန်စွာ ခံစားနေရသူများ၊ မိဖွားနေသူများ၊ အသက်အရွယ်ကြီးရင့်နေသူများနှင့် မသန်စွမ်းသူများသည် မဲရုံသို့ သွားရောက်၍ မဲမပေးနိုင်ပါက မိမိတို့၏နေအိမ်၌ပင် ကြိုတင်မဲပေးနိုင်ရေးအတွက် ရပ်ကျေးကော်ခွဲက ရွေးကောက်ပွဲနေ့မတိုင်မီ ၎င်း၏အဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးကို စေလွှတ်၍ ဆန္ဒမဲပေးလိုက ပေးနိုင်ကြောင်းနှင့် ဆန္ဒမဲမပေးလိုက မပေးဘဲနေနိုင်ကြောင်း လာရောက်ရှင်းပြမည် ဖြစ်သည်။ မဲပေးမည်ဆိုပါက ရပ်ကျေးကော်ခွဲက ၎င်း၏အဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးကို စေလွှတ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ နှစ်ရက်အလို၌ ကြိုတင်မဲပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ ရပ်ကျေးကော်ခွဲက လာရောက် အကြောင်းမကြားပါက မဲဆန္ဒရှင်များ၏ မိသားစုဝင်တစ်ဦးဦးက ရပ်ကျေးကော်ခွဲသို့ သွားရောက်၍ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ ပေးလိုကြောင်း အကြောင်းကြားနိုင်သည်။ (ပုံစံ - ၁၅ ဖြင့် လျှောက်ထားရန် မလိုပါ။ ပုံစံ(၁၅)သည် မဲဆန္ဒနယ် ပြင်ပရောက် မဲဆန္ဒရှင်များအတွက်သာ ဖြစ်သည်။)

ဆန္ဒပြုရမည့်နေ့တွင် ရပ်ကျေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဝင် နှစ်ဦးက မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များ/ မဲရုံအကူ ကိုယ်စား လှယ်များ လိုက်ပါလျက် မဲဆန္ဒရှင်၏ နေအိမ်သို့ လာရောက်ကြမည် ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတကာ ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့် လေ့လာသူများနှင့် ပြည်တွင်း ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ လေ့လာရန် လိုက်ပါလာပါက အိမ်ရှင်က လေ့လာခွင့်ပေးရပါမည်။

ရပ်ကျေးကော်ခွဲအဖွဲ့ဝင်က ထုတ်ပေးသော မဲလက်မှတ်အသီးသီးတွင် ကိုယ်တိုင်ဆန္ဒပြုနိုင်ပါက ဘောပင်ဖြင့် အမှန်ခြစ် ခြစ်၍ ဆန္ဒပြုရန် ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် ဆန္ဒပြုပြီး ကြိုတင်မဲလက်မှတ်အသီးသီးကို သက်ဆိုင်ရာစာအိတ် များတွင် ထည့်သွင်းပြီး လုံခြုံစွာပိတ်ပြီးနောက် ရပ်ကျေးကော်ခွဲအဖွဲ့ဝင်ထံ အပ်နှံရမည်။ အကယ်၍ ကိုယ်တိုင်ဆန္ဒ မပြုနိုင်ပါက မဲစာရင်းတွင်ပါရှိသော မိမိ၏မိသားစုဝင် တစ်ဦးဦးကိုဖြစ်စေ ရပ်ကျေးကော်ခွဲအဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဦးကိုဖြစ်စေ မိမိကိုယ်စား ဆန္ဒပြုပေးရန် အကူအညီ တောင်းခံနိုင်သည်။ မသန်စွမ်းသူဖြစ်လျှင် မဲစာရင်းတွင်ပါရှိသော မိမိ၏ မိသားစုဝင် တစ်ဦးဦးကိုဖြစ်စေ မသန်စွမ်းသူကိုယ်တိုင် စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်သော သူတစ်ဦးကိုဖြစ်စေ အကူအညီ တောင်းခံနိုင်သည်။

ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်နေသော အတွင်းလူနာများနှင့် အချုပ်စခန်း သို့မဟုတ် အကျဉ်းစခန်းတွင် အချုပ်ခံနေ ရသူများ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေးအတွက် ဆေးရုံအုပ်နှင့် အချုပ်စခန်း/အကျဉ်းစခန်း အကြီးအမှူးက ရပ်ကျေး ကော်ခွဲသို့ အကြောင်းကြားမည် ဖြစ်သည်။ ထိုအခါ ရပ်ကျေးကော်ခွဲက ဆေးရုံနှင့် အချုပ် စခန်း/အကျဉ်းစခန်း၌ပင် ဆန္ဒပြုနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ ဆန္ဒပြုနည်းမှာ အထက်ပါအပိုဒ်တွင် ဖော်ပြထားသည့် အတိုင်းပင် ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် မဲဆန္ဒရှင်တစ်ဦးဦးသည် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် သာရေး၊ နာရေးကိစ္စဖြင့် ခရီးဝေးသို့ သွားရောက်ရန်ရှိပါက ရပ်ကျေးကော်ခွဲသို့ အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာ တင်ပြနိုင်လျှင် ကြိုတင်မဲပေးခွင့် ရှိသည်။ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ နှစ်ရက်အလိုတွင် ရပ်ကျေးကော်ခွဲရုံးသို့ သွားရောက်ပြီး ကြိုတင်မဲပေးရန် ဖြစ်သည်။ ရပ်ကျေး ကော်ခွဲအဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဦးက ထုတ်ပေးသော ကြိုတင်မဲလက်မှတ်များတွင် ဘောပင်ဖြင့် အမှန်ခြစ် ခြစ်၍ ဆန္ဒပြု ပြီးနောက် သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော် စာအိတ်အသီးသီးသို့ ထည့်ပြီး စာအိတ်များကို သေချာစွာ ပိတ်ရမည်။ ထို့နောက် ထိုစာအိတ်များကို ရပ်ကျေးကော်ခွဲ ရုံးတွင်ထားရှိသော လုံခြုံရေးကြိုးများဖြင့် သေချာစွာပိတ်ထားသည့် မဲပုံးအတွင်းသို့ ကိုယ်တိုင်ထည့်ရမည်။ [မှတ်ချက် - ယခုကဲ့သို့ ကြိုတင်မဲပေးရန် ခွင့်ပြုခြင်းသည် တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်း၊ မိသားစု တစ်စုချင်း အတွက်သာ ဖြစ်ပါသည်။လုပ်ငန်း အကြောင်းပြချက် (ဥပမာ - ပင်လယ်သို့ ငါးဖမ်းထွက်ရန်) ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ဘုရားဖူး၊ ထီးတင်ပွဲ စသည်များသွားရန် အကြောင်းပြချက်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ လူ နှစ်ဆယ် သုံးဆယ်က ကြိုတင်မဲ ပေးရန် တောင်းဆိုလာပါက ရပ်ကျေးကော်ခွဲ အနေဖြင့် ခွင့်ပြုပေးမည် မဟုတ်ပါ။]

ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် မိမိ၏ရပ်ကွက်/ကျေးရွာမှ ညအိပ်ခရီး သွားရောက်ရမည့် ဒေသရှိ မဲရုံ၌

တာဝန်ကျသည့် ရပ်ကျေးကော်ခွဲအဖွဲ့ဝင်များ၊ မဲရုံများ၊ ဒု-မဲရုံများနှင့် မဲရုံဝန်ထမ်းများ၊ မဲရုံလုံခြုံရေးအတွက် တာဝန် ကျသော တပ်မတော်သားများနှင့် ရဲများသည်လည်း ရပ်ကျေးကော်ခွဲရုံးများ၌ ကြိုတင်မဲပေးနိုင်သည်။ ကြိုတင်မဲများကို ရပ်ကျေးကော်ခွဲရုံးများ၌ သွားရောက်ဆန္ဒပြုရန်ဖြစ်သည်။ ကြိုတင်မဲလက်မှတ် အသီးသီးတွင် ဘောပင် ဖြင့် အမှန်ခြစ် ခြစ်၍ ဆန္ဒပြုပြီးနောက် သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော် စာအိတ်အသီးသီးတွင်ထည့်၍ သေချာစွာပိတ်ပြီး ယင်း စာအိတ်များကို လုံခြုံရေးကြီးများနှင့် သေချာစွာပိတ်ထားသည့် မဲပုံးထဲသို့ ကိုယ်တိုင်ထည့်ရမည်။ ထို့ပြင် ရွေးကောက်ပွဲ တာဝန်ဖြင့် ခရီးဝေးသွားရောက်ရန်ရှိသော ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဆင့်ဆင့်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အစိုးရတာဝန်ဖြင့် အခြားဒေသသို့ မဖြစ်မနေ သွားရောက်ရန်ရှိသော အစိုးရဝန်ထမ်း များသည် မိမိတို့၏ ရပ်ကျေးကော်ခွဲရုံးများ၌ ကြိုတင်မဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိပါသည်။ ကြိုတင်မဲပေးရမည့်နေ့ကို ကော်မရှင် က သတ်မှတ်ကြေညာပေးမည် ဖြစ်သည်။ (၂၀၁၂ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခဲ့စဉ်က - ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ နှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်များ၊ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရဒေသနှင့် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဝင်များအား ရွေးကောက်ပွဲနေ့မတိုင်မီ ၁၀ ရက် ကြိုတင်၍ ကြိုတင်မဲပေးခွင့် ပြုခဲ့ပါသည်။)

ထို့ပြင် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင် မိမိအမည်ပါရှိသော မဲဆန္ဒနယ်မှ ခရီးဝေးသည့်ဒေသ တစ်ခုခု၌ ရွေးကောက် ခံမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများနှင့် ၎င်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များသည်လည်း မိမိတို့၏ ရပ်ကျေးကော်ခွဲရုံးများ၌ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသည်။

ဖော်ပြပါ မဲဆန္ဒနယ်အတွင်းမှ မဲဆန္ဒရှင်များ ကြိုတင်မဲပေးမည့် လုပ်ငန်းစဉ်အားလုံးကို ရပ်ကျေးကော်ခွဲများက ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆောင်ရွက်ကြမည် ဖြစ်ပါသည်။ ရပ်ကျေးကော်ခွဲတွင် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးမှုများ အားလုံးကို မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များ၊ မဲရုံအကူကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ Observer များနှင့် မီဒီယာများ ကြည့်ရှုလေ့လာ ခွင့်ရှိပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် ရပ်ကျေးကော်ခွဲအဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးက ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးမှုကို ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ ပေးထားသည့် မဲဆန္ဒရှင်များ၏အမည်စာရင်း ဖြည့်သွင်းထားသော ပုံစံ-၁၃ နှင့်တကွ မဲရုံမဖွင့်မီ (နံနက် ၆ နာရီ မတိုင်မီ) မဲရုံများထံ ပေးအပ်မည် ဖြစ်သည်။ မဲရုံများက ပုံစံ(၁၃)ကို အများပြည်သူ ကြည့်ရှုနိုင်စေရန် မဲရုံရှေ့တွင် ကပ်ထားပေးမည် ဖြစ်သည်။ ကြိုတင်မဲများကို မဲရုံပိတ်ပြီးသည့်အချိန်တွင် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်/မဲရုံအကူကိုယ်စားလှယ်၊ သက်သေများ၊ ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများနှင့် မီဒီယာများ ရှေ့မှောက်တွင် ရေတွက်မည် ဖြစ်ပါသည်။ လွှတ်တော်အရပ်ရပ်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အသီးသီးရှိသော ကြိုတင် ဆန္ဒမဲရလဒ်များကို မဲရုံ၌ မဲပေးသော ဆန္ဒမဲရလဒ်များနှင့်အတူ ပုံစံ(၁၆)တွင်စာရင်းသွင်းပြီး မဲရုံရှေ့တွင် အများပြည်သူများ သိရှိနိုင်ရန် ကပ်ထား ကြေညာပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

အချုပ်ကိုဆိုရသော် မဲဆန္ဒရှင်တိုင်း မိမိတို့ရရှိနိုင်သည့် အခွင့်အရေးများကို သိရှိနားလည်ပြီး မှန်ကန်စွာ မဲပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် မိမိတို့၏ မဲတစ်ပြားသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်ကြီး တည်ဆောက်ရေးအတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်ချရာတွင် အုတ်တစ်ချပ်၊ သဲတစ်ပွင့် အဖြစ် ပါဝင်နိုင်ကြပါစေဟု ဆန္ဒပြုအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ

- ဦးဝင်းကြည်
- အဖွဲ့ဝင်
- ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ နေပြည်တော်။
- ဖုန်း - ၀၆၇-၄၀၄၄၀၁ (ရုံး)
- ၀၆၇-၈၁၀၃၂၉၀ (အိမ်)
- ၀၉-၈၃၀-၄၁၃၈